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Zápis ze 81. setkání Poradního sboru RMB pro rodinu ze dne 12. 03. 2018 

 
Místo setkání: zasedací místnosti č. 401, budova Magistrátu města Brna, Husova 12,  4. patro. 
Účastníci: členové Poradního sboru RMB pro rodinu dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu. 
 
Téma schůze: 

1. Připomínkování Akčního plánu (tvořen do roku 2020), který je součástí strategického 
dokumentu Plán zdraví města Brna 2018 – 2030, jehož součástí je téma rodinné 
politiky města Brna. 

 
Zahájení: 
Paní předsedkyně PSpR Mgr. Vondráčková  zahájila schůzi a představila dnešní program - 
připomínkování Akčního plánu do roku 2020. Poradní sbor pro rodinu se dohodl na tom, že se bude 
explicitně zabývat tematickými oblastmi „B“ a „C“ - „Politika zdravé rodiny a Aktivní a zdravé 
stárnutí“.  
Po té paní předsedkyně předala slovo paní Ing. Ivaně Foldynové, Ph.D., zástupkyni organizace 
PROCES - Centrum pro rozvoj obcí a regionů, s.r.o, která je zpracovatelem Plánu zdraví města Brna do 
roku 2030. 
 
1. Připomínkování Akčního plánu (tvořen do roku 2020), který je součástí strategického dokumentu 
Plán zdraví města Brna 2018 – 2030, jehož součástí je téma rodinné politiky města Brna. 
 
Ing. Foldynová  Ph.D. stručně prošla Akční plán v požadovaných tematických oblastech „B“ a „C“ - 
„Politika zdravé rodiny a Aktivní a zdravé stárnutí“  a stručně představila jednotlivé navržené aktivity.  
Akční plán je přílohou zápisu. 
Po té, co byl představen Akční plán paní Foldynovou, proběhla diskuze, která přinesla níže uvedené 
připomínky. Některé dotazy a připomínky směřovaly  k oblasti tematické oblasti A, kdy Poradní sbor 
následně všeobecně souhlasil s tím, že členové Poradního sboru samozřejmě mohou připomínkovat 
celý dokument, pokud k tomu mají co říct. 
 

Připomínka odpověď na připomínku, návrh jejího vyřešení 

Aktivita A1.1.3.5. na str.6 – existuje strategický 
dokument v oblasti kriminality, je potřeba sladit 
tuto aktivitu s tímto dokumentem 

Mgr. Koudelková se sejde s paní Mgr. 
Štěpánkovou a dořeší sladění navržené aktivity 
s dokumentem prevence kriminality 

Vznesen dotaz, zda i v jiných pracovních 
skupinách kromě prac. skup.“pro rodiny“ byly 
zástupci OSP, pro zajištění provázání na aktivity 
OSP 

Případné podněty z OSP (tam, kde nebyly jeho 
zástupci členy prac. skupin) je možné dořešit do 
23.3. s paní Mgr. Koudelkovou. 

Aktivita A 1.3.3.1. str. 8  - je v plánu uzavření zde 
uvedeného memoranda?  

Pan náměstek Mgr. Hladík potvrdil, že 
memorandum v oblasti paliativní a hospicové 
péče mezi městem Brnem a JMK je v plánu. 

Doladit terminologii – tam, kde jsou uvedena 
centra volného času doplnit i střediska volného 
času 

bude doplněno 

Akční plán je hodně finančně náročný - mohl by 
to být problém při schvalování v orgánech města 
-musí se upravit tak, aby mohl být schválen a 
schvalovací orgány nevyškrtly aktivity, které 
považujeme za důležité. 
  
V akčním plánu by měly být označeny aktivity, 

Akční plán bude ještě muset být upraven, tak 
aby z něho bylo patrné, co je priorita a jaké je 
navýšení rozpočtu oproti současnému stavu. 
 
V akčním plánu bude barevně označeno, které 
aktivity jsou již zahrnuty do současného 
rozpočtu, dále budou označeny aktivity, které 
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které považujeme pro toto období za prioritní 
(spíše se systematicky věnovat menšímu počtu 
priorit, než chtít naplnit příliš mnoho cílů 
najednou) 

považujeme za prioritu a aktivity, které budeme 
realizovat pouze za předpokladu, že na ně budou 
peníze (tyto nebudeme z akčního plánu 
vymazávat, abychom na ně nezapomněli, ale 
budou označeny za méně prioritní pro období 
tohoto akčního plánu (2018-2020). Mohou být 
prioritou v dalším plánu na další období. 

Jak je v akčním plánu plánována podpora 
organizací, které nemohou dosáhnout na 
dotační titul (nemají právní subjektivitu, jsou 
příspěvkovou organizací městské části)?  

Dotační titul skutečně nemůže tyto organizace 
podpořit, neboť je vázán Zásadami pro 
poskytování dotací, které jsou společné pro 
všechny dotace z městského rozpočtu. Je zde 
možnost příspěvku do rozpočtu městské části 
(toto musí být předmětem hlubší diskuze, co a 
jak podporovat) a podpora formou spolupráce 
na konkrétní aktivitě. 

Bude se navyšovat částka alokovaná do 
dotačního titulu? Je podporováno velké 
množství projektů menšími částkami, které 
nestačí na realizaci. 

Dotační titul byl již hodně v posledních letech 
navýšen, takže v současnosti se nejspíš již 
navyšovat nebude, spíše je otázkou diskuze, jaké 
projekty a jakou  částkou podporovat. 

V akčním plánu chybí aktivita na podporu 
osamělých seniorů – (senioři, kterým již 
zdravotní stav příliš neumožňuje  a nebo nechtějí 
aktivní zapojení v nějakém zájmovém sdružení a 
přitom žijí osaměle) 

Přesto, že v Akčním plánu není definována 
samostatná aktivita, je tento problém řešen 
v rámci jiných aktivit. Navíc je velmi obtížné najít 
řešení tohoto problému z úrovně města. Jde 
především o změnu postoje společnosti od 
lhostejnosti  k sousedské solidaritě a všímavosti. 

 
Poradní sbor se usnesl, že doporučuje, aby proběhlo společné setkání všech čtyř pracovních skupin 
které připravovaly Akční plán. Pracovní skupiny určí, které aktivity jsou prioritní a neměly by být v 
další fázi připomínkování vyškrtnuty. 
 
Další informace, které na schůzi zazněly: 
 
Připomínky, které nezazněly na této schůzi, mohou členové PSpR zasílat Bc. Tesařové do pátku 
16.3.  
 
V rámci přípravy Akčního plánu proběhne ještě pracovní schůze uvnitř Odboru zdraví MMB. 
 
Firma Proces musí odevzdat konečnou verzi Plánu zdraví města Brna do konce měsíce března. Po té 
bude Plán zdraví postoupen k připomínkování Městským částem a zástupcům politického vedení 
města. Schválení Plánu zdraví města Brna do roku 2030 v orgánech města je plánováno na měsíc 
červen.  
 
Ing. Foldynová  Ph.D. informovala, že akční plány budou vyhodnocovány vždy po uplynutí jejich 
období a zhruba v půli doby platnosti Plánu zdraví (je zpracován do roku 2030, tedy zhruba za 6 let) 
proběhne hlubší evaluace zaměřená na posouzení míry naplňování aktivit ze skupiny prioritních i 
méně prioritních. 
 
Závěr: 
Poradní sbor by se měl sejít přibližně za tři měsíce, přesný termín nebyl přesně stanoven a bude 
určen dle časových možností pana náměstka. 
Paní předsedkyně poděkovala všem zúčastněným a ukončila jednání. 
 
Zapsala: Bc. Drahomíra Tesařová, dne 15. 3. 2018  
Přílohy: Prezenční listina 
               Akční plán 2018-2020 – verze ke dni 5.3.2018 


